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Bijdrage Sint-Maartenscollege 
Domeinvergadering Sociaal – dinsdag 21 januari 2025 

 

 

Geachte voorzitter, 
leden en burgerleden van de gemeenteraad, 
geachte aanwezigen, 

 
Mijn naam is  ¢¢¢¢¢¢¢¢¢¢¢¢ , docent aan het Sint-Maartenscollege en ik mag namens 
het onderwijzend en onderwijsondersteunend personeel van onze school het woord tot u richten. 
Dank dat we alsnog de kans krijgen om ons verhaal te verduidelijken en daarmee eventuele 
aannames over onze intenties te nuanceren. 

Zoals bekend roept de verhuizing naar de Eenhoornsingel bij het team van het  
Sint-Maartenscollege grote zorgen op. Het grootste deel van dit team bestaat uit medewerkers die 
eveneens hebben gewerkt voor o.a. Porta Mosana, Bonnefanten, Stella Maris, maar ook nog voor 
het Trichter, Oud-Vroenhoven, Stedelijk en Veldeke. Onze 140 medewerkers hebben samen meer 
dan 2000 jaar ervaring in het Maastrichtse voortgezet onderwijs. Het is voor ons een gegeven dat 
de vo-locatie Eenhoornsingel een risicovolle keuze is. Toch lijkt dit bij de vormgevers van het IHP 
VO geen enkele rol van betekenis te hebben gespeeld. Met de beste intenties hebben we sinds 
november 2023 als projectgroep de ruimte genomen om de feiten duidelijk uit te leggen: 

In het vooroorlogse Maastricht lagen álle middelbare scholen in West. Nu, 80 jaar later, liggen álle 
middelbare scholen in Oost, op één school na. Deze ontwikkeling is het bijna logische gevolg van 
de economische en demografische verschuivingen die in de stad hebben plaatsgevonden, 
waardoor het centrum van het voedingsgebied van de Maastrichtse vo-scholen naar Maastricht-
Oost is verschoven. [Uitleg via afbeelding ‘Regionale Perspectief’] (in overleg met griffie 
afbeeldingen tonen via het scherm) 

We hebben deze processen uitgebreid onderbouwd in ons onderzoeksrapport van meer dan 100 
pagina’s. Onze data hadden een nuttige aanvulling kunnen zijn op het onderwijsinhoudelijk 
haalbaarheidsonderzoek van dit IHP, maar tot onze grote verbazing bevat het onlangs 
gepubliceerde IHP überhaupt géén onderwijsinhoudelijk haalbaarheidsonderzoek! Ons rapport is 
het enige document waarin de risico’s van dit IHP als geheel, en de locatie Eenhoornsingel in het 
bijzonder, aan bod komen. 
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Onze hoofdvraag blijft nog steeds: “Waarom zou het Sint-Maartenscollege op de Eenhoornsingel niet 
hetzelfde lot ondergaan als al die andere scholen in Maastricht-West die de afgelopen 50 jaar zijn 
verdwenen?” Als je bereid bent om te leren van de geschiedenis, heb je geen glazen bol nodig om 
deze vraag te beantwoorden. 

De pijnlijke conclusie is echter, dat we al meer dan een jaar wachten op een helder antwoord van 
LVO of de gemeente, waarbij we steeds van het kastje naar de muur worden gestuurd. LVO zegt dat 
ze geen invloed hebben op de locatiekeuzes: “De gemeente bepaalt. Punt.”  Wethouders blijven 
vasthangen in de mantra dat zij alleen over de gebouwen gaan en niet over de invulling van het 
onderwijs. LVO geeft vervolgens aan dat de wens van de coalitie om een vo-school in West te 
behouden, het resultaat is van een ‘democratisch proces’ waaraan ze gehoor willen geven. Omdat 
we geen antwoord krijgen op onze vraag, zijn de zorgen bij het personeel over de toekomst van het 
Sint-Maartenscollege alleen maar toegenomen. 
 

 

Het Regionale Perspectief: het voedingsgebied van de Maastrichtse middelbare scholen zichtbaar wordt. 

Maastricht-Oost is het centrum van het totale voedingsgebied geworden, West de periferie. (zie ook blz.4) 

Vanaf het begin lijken de prioriteiten in dit IHP VO vast te staan: 

- het coalitieakkoord is leidend 
- vastgoedlocaties zijn leidend 
- de plek in de stad voor de rechtbank is leidend 
- de plek in de stad voor middelbare scholen is ondergeschikt 

Er is geen sprake van onderzoek naar draagvlak, risico-analyses of goed onderbouwde 
leerlingprognoses. De adviezen en ontwerpcriteria uit het ARVO-rapport zijn in dit IHP VO 
nauwelijks overgenomen. 
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Omdat wij niet als onafhankelijke partij worden gezien, hebben we UMIO gevraagd een onderzoek 
te doen naar de risico’s van het IHP. Samen met deze afdeling van de Universiteit Maastricht 
hebben we zorgvuldig een verkenningssessie voorbereid, met de heer Theo Bovens als 
gespreksleider, en nodigden de wethouders en LVO hiervoor uit. Deze uitnodiging werd door hen 
afgewezen, omdat men geen noodzaak zag voor aanvullend onderzoek. 

Het risico dat dit plan faalt is groot. Het feit dat er aan de Eenhoornsingel in Maastricht-West 
nieuwbouw staat gepland voor 1400 leerlingen, wijst op een gebrek aan realiteitsbesef. Zonder een 
plaatsingsprocedure als loting of postcodebeleid, kunnen deze leerlingaantallen onmogelijk 
worden gehaald. We weten dat deze procedures door LVO en de gemeente worden gezien als een 
realistisch intrument om leerlingaantallen kunstmatig te verdelen over de stad en de regio. Deze 
maatregelen, die eveneens tegen de ARVO-adviezen in gaan, ondermijnen echter de keuzevrijheid 
en het draagvlak onder ouders. Er wordt al een jaar uitgebreid gesproken over loting, maar het 
wordt nergens expliciet in het IHP VO benoemd. 

Ons vertrouwen in dit proces is tot op heden alleen maar afgenomen. Hoe kunnen wij als team de 
toekomst van het Sint-Maartenscollege met vertrouwen tegemoet zien, wanneer vragen over onze 
zorgen stelselmatig en bewust worden genegeerd? Hoe kunnen we geloven in een plan waarin 
geen onderzoek wordt gedaan naar risico’s en draagvlak? 

We willen nogmaals benadrukken dat wij niet tégen dit IHP VO zijn. Ook wij begrijpen dat andere 
scholen wachten op nieuwbouw of meer duidelijkheid over hun toekomst. We geven als 
projectgroep dan ook al méér dan een jaar aan dat dit IHP VO wat ons betreft niet integraal en in 
één keer uitgevoerd hoeft te worden. Ontkoppel het IHP en begin met de noodzakelijke 
nieuwbouw, zoals die voor Porta Mosana, en zorg eerst voor duidelijkheid over de toekomst van 
alle betrokken scholen voordat onomkeerbare keuzes worden gemaakt. 

Wat de toekomst van het Sint-Maartenscollege betreft, doen we een dringend beroep op u – de 
raad – om een aanvullend, onafhankelijk onderzoek te eisen om de risico’s van de instandhouding 
van de vo-locatie Eenhoornsingel in kaart te brengen. Alleen zó kunnen we samen komen tot een 
plan dat breed gedragen wordt en het onderwijs in Maastricht daadwerkelijk toekomstbestendig 
maakt. 

Dank u wel voorzitter 
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Het Stedelijke en Regionale Perspectief van de vo-landschap in Maastricht 
 

 

figuur 1 - Het stedelijke perspectief van de verdeling van vo-scholen. 

BFC: Bonnefantencollege  VM: VMBO Maastricht 
SMC: Sint-Maartenscollege  MCM: Montessori College Maastricht 
PMC: Porta Mosana College  SMCM: Stella Maris College Meerssen 
BLC: Bernard Lievegoed College UWC: United World College 

 

figuur 2 - Het regionale perspectief waarin het voedingsgebied van de Maastrichtse middelbare scholen zichtbaar wordt. 

SMCBFC

PMC

BLC

VM

UWC

MCM

centrum
periferie

MAASTRICHT-
WEST MAASTRICHT-

OOST

SMCM

M
aa
s

Maas

BFC

PMC

BLC

VM

UWC

SMC MCM

SMCM

OOST

HEUVELLAND

WEST


